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Verslag van de werkzaamheden van de Rekenkamercommissie gemeenteraad Wijchen 2014 - 2018 

Inleiding 

Iedere gemeenteraad is verplicht om een rekenkamer of een Rekenkamercommissie te 

hebben. Deze verplichting vloeit voort uit de Wet Dualisering Gemeentebestuur die per 7 

maart 2002 van kracht is. De raad van de gemeente Wijchen heeft de uitvoering van de 

rekenkamerfunctie geregeld in de vorm van de Rekenkamercommissie.  De 

Rekenkamercommissie bestaat uit raads- en commissieleden. De raad benoemt de 

voorzitter uit de leden van de Rekenkamercommissie. De griffier is de secretaris van de 

Rekenkamercommissie. 

De Rekenkamercommissie doet haar werkzaamheden op basis van de Verordening op de 

Rekenkamercommissie, die is vastgesteld door de gemeenteraad op 8 juli 2010. De 

werkwijze van de Rekenkamercommissie is vastgelegd in het Reglement van orde van de 

Rekenkamercommissie. Het Reglement is vastgesteld op 19 maart 2008.  

De Rekenkamercommissie heeft een onafhankelijke positie binnen de gemeente. Doel 

van de Rekenkamercommissie is de gemeenteraad te ondersteunen in zijn controlerende 

taak en zij doet dit door middel van onderzoeken. Bij deze onderzoeken staan drie 

vragen centraal:  

 Zijn de doelstellingen van het gemeentelijke beleid gerealiseerd?  

 Zijn de doelstellingen doelmatig en doeltreffend gerealiseerd?  

 Dienen er aanbevelingen gegeven te worden om geconstateerde tekortkomingen te 

verbeteren? 

 

Samenstelling Rekenkamercommissie 

Iedere fractie kan een lid voordragen voor benoeming in de Rekenkamercommissie. 

De raad heeft op 8 mei 2014 de volgende leden van de Rekenkamercommissie benoemd: 

Roel Boumans (voorzitter) (VVD), Johan de Kievit (Sociaal Wijchen), Arnold van 

Kuppeveld (Wijchen Lokaal), René Reijnen (Kernachtig Wijchen), Wim Roosenboom 

(PvdA) en Mark Wintjes (CDA).  

De fractie D66 zag om haar moverende redenen af van de voordracht van een lid voor 

benoeming in de Rekenkamercommissie. 

Omdat René Reijnen met ingang van 30 november 2017 voor de fractie Gewoon Wijchen 

in de raad plaatsnam, en daarmee voor die fractie in de Rekenkamercommissie kwam, 

heeft de fractie van Kernachtig Wijchen Sacha van der Put voorgedragen als lid van de 

Rekenkamercommissie. De raad heeft haar op 30 november 2017 benoemd.  

De griffier is secretaris van de Rekenkamercommissie.  

De rapporten van de onderzoeken door de Rekenkamercommissie zijn altijd aan de raad 

gestuurd, inclusief een beslisnota, zodat de raad een besluit kon nemen over de 

conclusies en aanbevelingen.  

 

De Rekenkamercommissie heeft besloten om de raad een verslag aan te bieden over 

haar werkzaamheden in deze raadsperiode.  

In het eerste hoofdstuk gaat zij in op de onderzoeken die zij gedaan heeft of waarmee zij 

nog bezig is. In het tweede hoofdstuk vertelt zij over haar andere werkzaamheden.  
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Hoofdstuk 1 De onderzoeken  

 

1.1 Omgaan met vergrijzing, ontgroening en krimp: Beleid; prognoses en 

gezond verstand 

 

1.1.1 Aanleiding voor het onderzoek 

Door het college en de gemeenteraad van Wijchen is op diverse momenten en naar 

aanleiding van verschillende beleidsnota’s (waaronder de Woonvisie en het beleidsplan 

Wet maatschappelijke ondersteuning) gediscussieerd over demografische ontwikkelingen. 

Daarbij spelen verschillende prognoses een rol. Het effect dat de Rekenkamercommissie 

wilde bereiken met haar onderzoek was dat de raad genuanceerd ging denken over de 

waarde van prognoses m.b.t. de ontwikkeling en samenstelling van de bevolking 

wanneer hij zijn volksvertegenwoordigende en kaderstellende rol uitoefent.  

 

1.1.2 Centrale onderzoeksvraag 

Wat is de bestuurlijke rol van de gemeente Wijchen ten aanzien van demografische 

ontwikkelingen, welke aandachtspunten zijn te formuleren voor gemeentelijk beleid 

hieromtrent en in hoeverre kan de gemeente op basis van het huidige geformuleerde 

beleid de demografische ontwikkelingen tot aan 2030 met vertrouwen tegemoet zien? 

 

1.1.3 Behandeling conclusies en aanbevelingen door de raad 

Via 14 GR 001 zond de Rekenkamercommissie in januari 2014 haar rapport naar de raad.  

De raad die na de verkiezingen in 2014 geïnstalleerd was, nam op 10 juli 2014 kennis 

van het rapport en zijn conclusies m.b.t. een aantal alternatieven die geanalyseerd waren 

hoe vergrijzing en/of ontgroeing in het beleid kan/kunnen worden meegenomen. De raad 

nam het volgende (geamendeerde) besluit over het onderzoeksrapport: 

De aanbevelingen uit het rapport over te nemen: 

1. het gemeentebestuur laat zich in de besluitvorming niet leiden door één 

prognosebron; 

2. het gemeentebestuur maakt ambities ten aanzien van het beïnvloeden van de trend 

richting vergrijzing en ontgroening in de bevolkingssamenstelling expliciet in het 

beleid en legt zich niet bij voorbaat neer bij de prognoses; 

3. het gemeentebestuur dient de invloed van de regio niet te overschatten; 

4. De volgende aanbeveling uit het rapport voor kennisgeving aan te nemen: 

a. het gemeentebestuur neemt een standpunt in ten aanzien van de verschraling 

van het voorzieningenniveau in kleine kernen versus eventuele investeringen ten 

aanzien van het vergroten van de leefbaarheid. 

5. Het rapport door te zenden aan het college met het verzoek om een reactie te geven 

op het rapport en beslispunt 4a.1 

 

De raad nam ook twee moties aan. In de ene motie riep hij het college op om: 

 de strategische visie te herijken.  

 Daarbij te betrekken inwoners, Leefbaarheidsgroepen, ondernemers en andere 

relevante organisaties. 

 Vervolgens eenmaal per 4 jaar de visie te herijken op grond van nieuwe 

ontwikkelingen in de samenleving en aanpassingen ter bespreking voor te leggen 

aan de gemeenteraad. 

De andere motie riep het college op de raad met een informatienota inzicht te geven in 

de mogelijke financiële en ruimtelijke gevolgen van de geconstateerde demografische 

‘ontgroening en vergrijzing’ voor maatschappelijke voorzieningen zoals basisscholen, 

peuterspeelzalen, mfa’s, sportvoorzieningen en wijk- en dorpshuizen in de kern Wijchen 

én de kleine kernen. 

Beide moties zijn nog niet uitgevoerd door het college.  

 

                                                           
1
 Het amendement is geel gearceerd. 
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1.2 De start van de Rekenkamercommissie in de nieuwe raadsperiode 

De eerste vergadering van de Rekenkamercommissie in de raadsperiode 2014 - 2018 

was op 25 juni 2014.  

In deze vergadering bevestigde de Rekenkamercommissie dat zij werkt op basis van de 

Verordening die de raad vaststelde op 8 juli 2010 en dat zij het reglement van orde 

wenste te volgen dat is vastgesteld door de Rekenkamercommissie op 19 maart 2008.  

De Rekenkamercommissie sprak een procedure af op basis waarvan zij 

onderzoeksvoorstellen wilde selecteren en prioriteren.  

Als de Rekenkamercommissie een onderzoeksonderwerp heeft geselecteerd, dan bepaalt 

zij de centrale onderzoeksvraag. Bij het bepalen van deze onderzoeksvraag maakt zij 

gebruik van een extern bureau.  

Vervolgens vraagt de Rekenkamercommissie op basis van de centrale onderzoeksvraag  

via een ondershandse aanbestedingsprocedure drie offertes op bij onderzoeksbureaus die 

het onderzoek kunnen uitvoeren.  

De drie bureaus presenteren hun onderzoeksaanpak aan de Rekenkamercommissie. De 

Rekenkamercommissie bepaalt vervolgens welk bureau het onderzoek kan uitvoeren.  

De Rekenkamercommissie informeert het college en de raad over de onderzoeken die zij 

gaat uitvoeren. 

 

1.3 Kom over de BRUG 

Op basis van die criteria kwam de Rekenkamercommissie tot het besluit om een 

onderzoek te doen  naar de effecten van besluitvorming door de raad over de 

gemeentelijke bedrijfsvoering en personeel.  

 

1.3.1 Aanleiding voor het onderzoek 

De aanleiding voor dit onderzoek was dat de gemeentelijke organisatie in de jaren voor 

2014 diverse veranderingen had ondergaan. De raad had in deze ontwikkelingen via 

kaderstellende besluiten een nadrukkelijke rol. Het college had vervolgens invulling 

gegeven aan deze kaderstellende besluiten. Ook in de jaren na 2014 zou het onderwerp 

‘bedrijfsvoering en personeel’ actueel blijven, zo schatte de Rekenkamercommissie in. 

Tegen deze  achtergrond wilde de Rekenkamercommissie de kaderstellende en 

controlerende rol van de raad bij generieke besluiten rond personeel en bedrijfsvoering 

verhelderen en versterken. Het beginpunt van het onderzoek was het amendement dat 

de raad aannam bij de behandeling van de begroting 2011, getiteld Extra bezuinigen2.  

 

In 2013 legde het college een voorstel voor aan de raad over de koers van de 

organisatie. Die koers werd samengevat in de projectnaam Wijchen21 (W21)3. 

 

De raad amendeerde dit voorstel en vroeg om een toetskader waaraan de raad de 

voortgang van het project kon meten.  

Op 24 april 2014 heeft de raadscommissie gesproken over het Toetskader Wijchen21 (14 

AZ 014). De Rekenkamercommissie heeft die discussie samengevat: 

 “het toetskader is te summier ('eng') van opzet om Wijchen21 in zijn geheel mee te 

toetsen; 

 in het toetskader is onvoldoende afgewogen wat de waarde is van verschillende 

beoordelingswijzen (subjectief en objectief); 

 het Toetskader is te weinig smart geformuleerd en daarmee oncontroleerbaar.” 

(pagina 63 van 15 GR 019 b) 

Naar aanleiding van de inbreng van de fracties stelde de portefeuillehouder voor dat het 

college het toetskader terug zou nemen. Vervolgens is er op 22 mei 2014 een gesprek 

geweest tussen de portefeuillehouder en de woordvoerders. Na 14 AZ 014 en 22 mei 

2014 heeft daarna diverse keren gesproken over Wijchen21. Dit gebeurde o.m. bij 

15 AZ 126 Budgetvoorziening incidentele personele kosten. 

                                                           
2
 Dit amendement is als bijlage opgenomen bij dit verslag. 

3
 Voor meer informatie verwijst de Rekenkamercommissie naar de bijlage 13 AZ 298 bij dit verslag. 
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1.3.2 Centrale onderzoeksvraag 

Met welke effecten tot gevolg is invulling gegeven aan de taakstelling ‘bedrijfsvoering en 

personeel uit 2010’ en hoe kan de raad lessen hieruit benutten bij het volgen van  de 

realisatie van Wijchen21 (W21)?  

 

1.3.3 Behandeling conclusies en aanbevelingen in de gemeenteraad 

Het onderzoek van de Rekenkamercommissie resulteerde in het rapport “Kom over de 

BRUG” (15 GR 019). Dit rapport is op 9 juli 2015 door de Rekenkamercommissie 

aangeboden aan de gemeenteraad.  

 

De voornaamste conclusies uit het rapport waren: 

 Het college heeft nagenoeg de opgelegde bezuinigingstaakstelling bijna helemaal 

gerealiseerd.  

 Voor zowel college als raad prevaleerde de politiek-bestuurlijke haalbaarheid van de 

taakstellende bezuiniging boven het organisatiebelang. 

 De kwaliteit van de algemene kaderstelling ondersteunt noch het college noch de 

gemeenteraad in zijn rol. 

 Qua maatschappelijke effecten is de bezuiniging voor de buitenwereld nagenoeg 

geruisloos verlopen. 

 In de organisatie is het effect van de bezuiniging merkbaar en voelbaar.  

 De wijze van taakstelling en realisatie van Wijchen21 bieden (nog) geen onverdeeld 

vertrouwen dat de doelstellingen van Wijchen21 adequaat gerealiseerd worden. 

De Rekenkamercommissie gaf aan dat het rapport een veelheid aan boodschappen 

bevatte aan organisatie, college en gemeenteraad. Het advies van de 

Rekenkamercommissie was dan ook dat alle betrokkenen het rapport in zich op zouden 

nemen en in de eerste plaats zouden reflecteren op de eigen rol in het 

bezuinigingstraject 2011-2014 en de kaderstelling en realisatie van Wijchen21 tot nu toe. 

De reflectie op het eigen functioneren moest bijdragen aan het overbruggen van het gat 

("zij aan de overkant") dat nu zichtbaar is tussen organisatie, college en gemeenteraad. 

Hiertoe beval de commissie aan om – in meerdere sessies met elkaar onderwerpen te 

bespreken, belevingswerelden bij elkaar te brengen en afspraken te maken over de 

onderlinge communicatie en relatie. De Rekenkamercommissie verwachtte dat dit proces 

er toe bij zou dragen dat betrokkenen niet (langer) om elkaar heen bewegen vanuit 

vooronderstellingen en dat motieven voor het eigen handelen inzichtelijk worden. 

 

Specifieke aanbevelingen 

De specifieke aanbevelingen dienden als ondersteuning voor de algemene aanbevelingen. 

Dit hield in dat de aanbevelingen niet uitputtend waren en volgens de commissie zeker 

niet automatisch zouden leiden tot een groter onderling vertrouwen tussen raad, college 

en organisatie. 

Voor de raad waren de volgende specifieke aanbevelingen van belang: 

 geef de Auditcommissie de opdracht om de Financiële verordening te herzien en in 

lijn te brengen met veranderde wetgeving en het nieuwe model financiële 

verordening ex artikel 212 van de Gemeentewet zoals voorgesteld door de VNG in 

2014; 

 schrap de taakstelling op onderuitputting; 

 geef bij een bezuinigingstaakstelling op de organisatie enkel een financieel kader en 

niet ook een kader ten aanzien van formatie; 

 geef bij een bestemmingsreserve voor frictiekosten duidelijk aan voor dekking van 

welke kosten deze reserve wel en niet bedoeld is; 

 stel beleid vast ten aanzien van inhuur van derden; 

 geef opdracht tot het uitvoeren van een benchmark of nulmeting voorafgaand aan 

een bezuinigingstaakstelling op de organisatie. 
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Voor het college zijn de volgende specifieke aanbevelingen van belang: 

 herzie in samenspraak met de Auditcommissie de Financiële verordening en breng 

deze in lijn met veranderde wetgeving en het nieuwe model Financiële verordening 

ex artikel 212 van de Gemeentewet, zoals voorgesteld door de VNG in 2014; 

 definieer waarover de raad tenminste wordt geïnformeerd in de Paragraaf 

bedrijfsvoering (de kosten, de opbouw en het verloop van het personeelsbestand, de 

kosten van inhuur derden, de huisvestingskosten, de automatiseringskosten en de 

budgetten voor de raad, de griffie, de rekenkamer en de accountant); 

 betrek alle kostenplaatsen met personeelskosten bij de opbouw en het verloop van 

het personeelsbestand en de kosten van inhuur. Voorzie cijfers altijd van een verhaal 

met de interpretatie/duiding van de cijfers om misinterpretatie te voorkomen; 

 bied de gemeenteraad geen taakstellende bezuinigingen aan ter definitieve 

besluitvorming, maar vraag altijd kaderstelling op het niveau van middelen en 

effecten. Stel hiertoe bij een taakstellende opdracht vast op welk moment de raad 

een nieuw/definitief besluit neemt over concrete invulling; 

 herformuleer doelen van Wijchen21 specifiek, meetbaar en tijdgebonden, zodat de 

gemeenteraad deze kan beoordelen op haalbaarheid (acceptabel en realistisch); 

 werk de taakstelling van Wijchen21 uit, zodat expliciet evenwicht wordt aangebracht 

tussen ambities en (personele) capaciteit (en bezuiniging) en voorziene effecten 

inzichtelijk zijn; 

 informeer de raad over de marsroute van Wijchen21 inclusief de wijze waarop de 

samenhang tussen de verschillende onderdelen geborgd wordt en opgelopen 

vertraging in de realisatie wordt ondervangen; 

 ontwikkel een methode om de stand van de organisatie en het beleidsveld te 

beoordelen ten behoeve van besluitvorming en monitoring. Dit referentiekader kan 

primair bestaan uit (eenvoudige) kwalitatieve observaties en ervaringen vanuit de 

organisatie. Andere instrumenten als interne kwaliteitscontroles, nulmeting of 

(externe) benchmark kunnen het beeld van de organisatie verrijken. 

Voor de organisatie zijn de volgende specifieke aanbevelingen van belang: 

 Bespreek in de organisatie de gewenste en ongewenste effecten van integraal 

management per afdeling en de samenhang tussen afdelingen en leg afspraken 

m.b.t. de gewenste effecten en het voorkomen van ongewenste effecten vast. 

 Maak expliciet welke route nodig is om doelstellingen van Wijchen21 te realiseren, 

welke capaciteit daarbij hoort en geef risico’s aan. 

 Actualiseer het personeelsbeleid. Hierbij dient invulling gegeven te worden aan 

leeftijdsbewust personeelsbeleid gericht op duurzame inzetbaarheid van 

medewerkers conform de CAO (CAR-UWO), zoals verplicht sinds 1 januari 2008. 

 Formuleer specifieke opleidingsdoelstellingen en stuur actief op de realisatie hiervan. 

Als de eigen verantwoordelijkheid van medewerkers niet leidt tot het volgen van 

noodzakelijke opleidingen is het aan het management om bij te sturen. 

 Formuleer beleid t.a.v. inhuur, waarmee meer fundamenteel ‘spelregels’ worden 

afgesproken bij het schrappen van de huidige werkwijze rondom de onderuitputting. 

De Rekenkamercommissie wilde met dit rapport de raad ook concrete handvatten 

aanbieden voor een  Toetskader Wijchen21. De Rekenkamercommissie was van mening 

dat zij haar doelstelling om te komen tot die concrete handvatten voor een Toetskader 

Wijchen21 niet gestand kon doen, gezien de toenmalige kwaliteit van kaderstelling voor 

Wijchen21. 

 

De behandeling van dit rapport in de raadscommissievergadering van 10 september 2015 

leidde tot het volgende advies: “De commissie adviseert – op verzoek van de fracties van 

D66 en het CDA - de beslisnota als bespreekstuk voor de raadsvergadering te agenderen. 

Voor de PvdA is een open raadsdebat niet per sé noodzakelijk en kan de discussie over 

de gewenste volgende stap van de raad ook in het presidium plaatsvinden.” 
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In de vergadering van het presidium van 24 september leidde dit tot het volgende 

besluit: “Het Eindrapport onderzoek Rekenkamercommissie “Kom over de BRUG” wordt 

geagendeerd voor één van de volgende raadsvergaderingen na 1 oktober. Het presidium 

vindt dat het rapport belangrijke lessen voor de raad schetst. Het presidium ziet graag 

dat de raad de conclusies en aanbevelingen van de Rekenkamercommissie verbindt met 

Wijchen21. Het college heeft toegezegd dat het de raads- en commissieleden graag op 

korte termijn wil informeren over de stappen die gezet (gaan) worden vanwege de 

implementatie van Wijchen21. Het presidium ziet hier een mogelijkheid en kans voor de 

raad om concreet aan de slag te gaan met het rapport van de Rekenkamercommissie en 

zijn eigen richting te bepalen, nadat de raad alle benodigde informatie van het college 

heeft ontvangen.” 

 

Op 25 november heeft het college de raads- en commissieleden geïnformeerd over de 

stand van zaken m.b.t. Wijchen21. De burgemeester en gemeentesecretaris vertelden 

o.m. dat het college geen nota aan de raad zal voorleggen over Wijchen21.  

 

Het presidium constateerde tijdens zijn vergadering op 3 december dat het de 

behandeling van het Rekenkamercommissierapport “Kom over de BRUG” wilde verbinden 

met de nota Wijchen21. Omdat er geen nota zal komen, was er een knelpunt m.b.t. de 

behandeling van het ra rapport. Het presidium discussieerde met elkaar en wisselde 

beelden uit met elkaar over wat de individuele leden hadden verwacht van de 

Informatiebijeenkomst en wat zij in de toekomst wensen.  

Op 7 januari 2016 was er een thema-avond over wat de raad zou doen met de informatie 

die op 25 november was gegeven door het college. In februari zou het presidium 

discussiëren over de uitkomsten van de thema-avond. Door omstandigheden is dit niet 

meer opgepakt. 

De raad heeft niet over het rapport (incl. zijn conclusies en aanbevelingen) beraadslaagd.  

 

1.4 Plan zoekt visie 

De Rekenkamercommissie besloot op 25 maart 2015 dat haar volgende onderzoek zou 

gaan over de Campus.  

 

1.4.1 Aanleiding voor het onderzoek 

Belangrijke aanleiding voor de Rekenkamercommissie om een onderzoek te laten 

uitvoeren naar de Campus van Wijchen was de complexiteit van het project. De 

complexiteit van het project bleek onder meer uit het grote aantal partijen dat betrokken 

was bij de ontwikkeling, de relatie met de ontwikkeling van andere locaties, de 

verschillende deelprojecten en de lange looptijd van het project. De 

Rekenkamercommissie onderzocht wat de gemeente Wijchen voor toekomstige complexe 

projecten kon leren van dit project. De Rekenkamercommissie deed dit door terug te 

blikken op het politiek-bestuurlijke besluitvormingsproces. 

De Rekenkamercommissie wachtte totdat de bibliotheek verhuisd was naar ’t Mozaïek 

met de start van dit onderzoek. De Rekenkamercommissie besloot om zich binnen dit 

brede onderwerp te focussen op de sporthal Arcus en de ontwikkeling van de Huiskamer 

van Wijchen, waar de bibliotheek ook een onderdeel van is.  

De Rekenkamercommissie realiseerde zich ook dat er nog een juridische kwestie liep 

rond de Arcus. Daarom werden zaken die aan deze kwestie raakten buiten het onderzoek 

gehouden.  

 

1.4.2 Centrale onderzoeksvraag 

Welke lessen kunnen de gemeenteraad en het college van Wijchen trekken uit de 

ontwikkeling van de ‘Campus van Wijchen’ wat betreft de kwaliteit van de politiek-

bestuurlijke besluitvorming, het samenspel tussen raad en college en het samenspel met 

actoren in de Wijchense samenleving? 

1.4.3 Behandeling conclusies en aanbevelingen in de gemeenteraad 

Op 4 februari 2016 heeft de voorzitter het rapport dat de titel “Plan zoekt visie. De 
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ontstaansgeschiedenis van een Campus” kreeg, aangeboden aan de raad.  

 

De gemeenteraad heeft in zijn vergadering van 31 maart 2016 (die werd voortgezet op 7 

april 2016) het volgende (geamendeerde) besluit genomen over 16 GR 024: 

1. In te stemmen met de conclusies van het onderzoeksrapport: 

a. Door het ontbreken van een vastgestelde visie werden ambities afhankelijk van 

personen 

b. De raad liet na lijnen uit te zetten en reageerde vooral op concrete voorstellen 

van het college 

c. De raad stuurde niet op verantwoordingsinformatie en -momenten over de 

Campus van Wijchen 

d. De projecten zijn in samenwerking en samenspraak met gebruikers en 

omwonenden vormgegeven 

e. Financiële dekking van het project Arcus is in een later stadium hersteld 

f. Bestuurlijke financiële kaders zijn gedateerd 

g. Hoge voorbereidingskredieten zorgden voor onduidelijk go/no-go-moment 

h. Project Arcus is financieel laat afgesloten 

i. Opzet van projectorganisatie is op orde, het functioneren behoeft aandacht. 

2. In te stemmen met de aanbevelingen van het onderzoeksrapport: 

a. Formuleer in de voorbereidende fase van een groot project helder wat de 

inhoudelijke ambities zijn 

b. Maak duidelijke afspraken over de gewenste (voortgangs)informatie 

c. Formuleer duidelijke uitgangspunten voor het college over de betrokkenheid van 

relevante betrokken instellingen en omwonenden bij projecten 

d. Ontwikkel een langjarige strategie om vervangingsinvesteringen in het financiële 

meerjarenbeeld op te nemen 

e. Draag zorg voor een aanscherping van de financiële beheersing van de projecten 

f. Scherp de informatievoorziening in de richting van de gemeenteraad aan 

g. Verbeter de financiële afsluiting van grote projecten 

h. Evalueer per project of de projectorganisatie adequaat heeft gefunctioneerd 

3. Indien u instemt met de aanbevelingen, zoals die genoemd staan bij beslispunt 2, 

het college de Auditcommissie te verzoeken om de aanbevelingen “Ontwikkel een 

langjarige strategie om vervangingsinvesteringen in het financiële meerjarenbeeld op 

te nemen”, “Draag zorg voor een aanscherping van de financiële beheersing van de 

projecten” en “Verbeter de financiële afsluiting van grote projecten” te bespreken en 

met een voorstel te komen hoe deze aanbevelingen in de praktijk uitgewerkt, of dan 

wel gevolgd kunnen worden.  

4. Het college te verzoeken om een reactie op de conclusies en aanbevelingen te geven 

en de raad hierover te informeren. 

5. Aan grote projecten, waarvan de omvang nog nader te bepalen is, de status groot 

project toe te kennen. De gemeenteraad per cyclus korte en actuele financiële 

voortgangsinformatie te verstrekken, dit middels een kort projectoverzicht. 

6. Deze werkwijze na afloop van het eerstvolgende grote project te evalueren.4 

 

In het onderzoeksrapport “Kom over de BRUG” was de aanbeveling gedaan om de 

Financiële verordening van de gemeente Wijchen te actualiseren. Op 3 november 2016 

heeft de raad de Financiële verordening gemeente Wijchen 2016 vastgesteld.  

In de programmarapportages die de raad krijgt toegestuurd is een hoofdstuk Projecten 

opgenomen waarin de grote projecten en/of projecten met actuele financiële of 

bestuurlijke risico’s toegelicht worden.  

 

1.5 Evaluatieonderzoek belastingsamenwerking Munitax 

Op 24 februari 2016 besloot de Rekenkamercommissie dat zij een onderzoek wilde doen 

naar de belastingsamenwerking. 

 

                                                           
4
 Het amendement is geel gearceerd in de tekst. 
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1.5.1 Aanleiding 

De Rekenkamercommissie constateerde dat intergemeentelijke samenwerking voor de 

gemeente Wijchen een zeer actueel thema op de politiek-bestuurlijke agenda was. De 

gemeente nam en neemt deel in succesvolle verplichte en vrijwillige 

samenwerkingsverbanden, maar had ook niet geslaagde samenwerkingsinitiatieven 

achter de rug. Zo was tevergeefs brede ambtelijke samenwerking gezocht met de 

gemeente Heumen en was de gemeente (net als andere gemeenten) niet onverdeeld 

gelukkig met het functioneren van de organisatie van Veilig Thuis onder de GGD 

Gelderland-Zuid. (N.B. Op dit onderwerp wordt uitgebreid ingegaan in paragraaf 1.6 van 

dit verslag.) 

Een belangrijke ervaring met vrijwillige samenwerking deed de gemeente op met de 

belastingsamenwerking Munitax. Deze samenwerking bestaat reeds sinds 1 januari 2010 

en heeft zich in de tussenliggende periode ontwikkeld qua professionaliteit van de 

organisatie, het aantal deelnemers en de uit te voeren belastingsoorten of grondslagen. 

De samenwerking is tussentijds geëvalueerd, op basis waarvan de nodige veranderingen 

zijn doorgevoerd, zoals een naamswijziging van Gemeenschappelijk Belastingkantoor 

Beuningen-Heumen-Wijchen naar Munitax per 2015.  

 

De Rekenkamercommissie heeft de Rekenkamer(commissie)s van de gemeenten die 

samen verantwoordelijk zijn voor de gemeenschappelijke regeling gevraagd of zij wilden 

deelnemen aan dit onderzoek. Zij zagen hier vanaf omdat er andere prioriteiten speelden 

bij hun.  

 

Gezien het feit dat Mark Wintjes politieke verantwoordelijkheid had gedragen voor 

Munitax in de vorige raadsperiode, besloot hij terug te treden als lid van de 

Rekenkamercommissie gedurende het onderzoek door de Rekenkamercommissie tot het 

moment dat de Rekenkamercommissie het onderzoeksrapport aan had geboden aan de 

gemeenteraad.  

 

1.5.2 Centrale onderzoeksvraag 

Welke lessen kunnen worden geleerd uit de belastingsamenwerking Munitax voor de 

sturing (door organisatie, college en raad) op bestaande samenwerkingsverbanden en 

toekomstige samenwerkingsinitiatieven?  

 

1.5.3 Behandeling van de conclusies en aanbevelingen in de gemeenteraad 

De voorzitter heeft op 3 november 2016 het onderzoeksrapport aangeboden aan de 

gemeenteraad. 

 

De raad heeft het rapport behandeld in de raadsvergadering van 30 maart 2017. In 

diezelfde raadsvergadering beraadslaagde de raad over het voorstel van het college om 

een gemeenschappelijke regeling aan te gaan voor de fusie van de ambtelijke 

organisaties van de gemeenten Druten en Wijchen.  

 

De raad nam het volgende (geamendeerde) besluit: 

1. In te stemmen met de conclusies van het onderzoeksrapport: 

a. Door het ontbreken van expliciete doelstellingen en een heldere nulmeting is het 

verwerkelijken van de doelstelling niet te monitoren.  

b. Toetreding door nieuwe gemeente heeft het bereiken van de doelstelling 

kwaliteitsverbetering belemmerd. 

c. De feitelijke toetsing van het bereiken van gestelde doelen is beperkt mogelijk. 

d. Het dienen als vliegwiel voor samenwerking is niet gerealiseerd.  

e. In de aanloop naar de samenwerking is de gemeenteraad van Wijchen niet 

geïnformeerd 

f. De informatievoorziening aan de raad over het functioneren van de 

belastingsamenwerking is beperkt. 

g. De informatievoorziening is afdoende voor bestuurlijke sturing, maar 

onvoldoende voor ambtelijke financiële controle. 
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h. De impact voor sturing op de samenwerking had een beperkte rol in de 

bestuurlijke keuze voor het construct. 

i. De gemeenschappelijke regeling en de Dienstverleningsovereenkomst bieden 

voldoende kaders in geval van reguliere taakuitvoering. 

j. Door het ontbreken van kaders voor informatievoorziening is de raad beperkt in 

staat tot controleren. 

k. De combinatie van de formele juridische inrichting en specifieke lokale invulling 

zorgt voor een diffuse (bestuurlijke) aansturing van het samenwerkingsconstruct 

met onduidelijke verantwoordelijkheden en bevoegdheden. 

l. De ambtelijke sturing en betrokkenheid is nu op het goede niveau.  

2. In te stemmen met de aanbevelingen voor de belastingsamenwerking van het 

onderzoeksrapport: 

a. Het college te verzoeken om de (samenwerkings)doelstellingen te concretiseren 

en te monitoren. 

b. Het college te verzoeken om een meerjarig perspectief voor de 

belastingsamenwerking te schetsen. 

c. Het college te verzoeken om met een voorstel te komen met daarin afspraken 

die het college wil maken met de raad over de informatievoorziening over de 

belastingsamenwerking. 

d. Als raad onderling werkafspraken maken over het houden van grip op de 

belastingsamenwerking.  

3. In te stemmen met de aanbevelingen voor bestaande en toekomstige 

samenwerkingen tussen gemeenten en deze als volgt uit te werken: 

a. Het college te verzoeken om een nota Verbonden partijen en maatschappelijke 

partners op te stellen. 

b. Het college te verzoeken om deze nota Verbonden partijen en maatschappelijke 

partners in september 2017 voor te leggen aan de raad. 

c. De raad adviseert uiterlijk maart 2018 aan de gemeenteraad die na de 

verkiezingen in maart 2018 wordt geïnstalleerd over de wenselijkheid om de 

nota Verbonden partijen en maatschappelijke partners op te nemen als 

paragraaf of paragraven in de programmabegroting. 

d. De Auditcommissie klankbord en rapporteur laten zijn voor de uitwerking van de 

nota, de samenwerkingswijzer en de daarbij horende formats voor rapportage 

aan de raad. 

In te stemmen met de aanbevelingen voor de bestaande en toekomstige samenwerking: 

e. Formuleer als raad een algemene visie op intergemeentelijke samenwerking. 

f. Het college de opdracht te geven om voor vrijwillige bestaande en nieuwe 

samenwerkingsverbanden een meerjarig perspectief in beeld te brengen.  

g. Stel als raad een algemeen afwegingskader op voor het aangaan van nieuwe en 

het monitoren van bestaande samenwerkingsverbanden. 

h. Het college te verzoeken om zowel voor bestaande als toekomstige 

samenwerkingsverbanden de samenwerkingsdoelstellingen te concretiseren.5 

 

De aanbevelingen van dit rapport werden door de raad op 30 maart gebruikt om een 

amendement in te dienen op het voorstel met betrekking tot de gemeenschappelijke 

regeling van de Werkorganisatie Druten Wijchen. De raad gaf het college de opdracht 

om:  

1. een nulmeting te presenteren van 

a. de bestuurlijke kracht van Druten en Wijchen in en met de regio, 

b. de kwetsbaarheid, 

c. de kwaliteit van dienstverlening en bedrijfsvoering, 

d. de kansen voor medewerkers, 

e. de kosten, 

waarin de hiervoor genoemde onderwerpen specifiek, meetbaar, acceptabel, 

                                                           
5
 Het amendement is geel gearceerd in de tekst 
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realistisch en tijdgebonden (smart) worden omschreven, en biedt dit aanvullende 

document uiterlijk 1 oktober 2017 aan aan de gemeenteraad. 

2. Het college van B&W voorziet alle vijf genoemde redenen voor het aangaan van de 

werkorganisatie Druten-Wijchen, zoals vermeld op blz 3 van het bedrijfsplan 

Werkorganisatie Druten-Wijchen definitieve versie, te weten: 

a. verbeteren van de bestuurlijke kracht van Druten en Wijchen in en met de regio, 

b. verminderen van kwetsbaarheid, 

c. verhogen van kwaliteit van dienstverlening en bedrijfsvoering, 

d. verbeteren van kansen voor medewerkers, 

e. verminderen en beheersen van de kosten, 

van smart (specifiek, meetbaar, acceptabel, realistisch, tijdgebonden) 

geformuleerde indicatoren en biedt dit aanvullende document uiterlijk 1 oktober 

2017 aan aan de gemeenteraad. 

3. Het college van B&W zendt periodiek rapportages aan de gemeenteraad over de 

voortgang op alle vijf genoemde redenen voor het aangaan van de werkorganisatie 

Druten-Wijchen, zoals vermeld op blz 3 van het bedrijfsplan Werkorganisatie Druten-

Wijchen definitieve versie, te weten: 

a. verbeteren van de bestuurlijke kracht van Druten en Wijchen in en met de regio, 

b. verminderen van kwetsbaarheid, 

c. verhogen van kwaliteit van dienstverlening en bedrijfsvoering, 

d. verbeteren van kansen voor medewerkers, 

e. verminderen en beheersen van de kosten. 

 

1.6 Veilig thuis 

1.6.1 Aanleiding van het onderzoek 

Sinds 1 januari 2015 functioneren in Nederland 26 regionale Veilig Thuis-organisaties. 

Veilig Thuis is het advies- en meldpunt voor huiselijk geweld en kindermishandeling. In 

de regio Gelderland-Zuid is Veilig Thuis ondergebracht bij de GGD Gelderland-Zuid.  

 

De Inspectie Jeugdzorg en de Inspectie voor de Gezondheidszorg (verder: de inspecties) 

onderzochten in 2015 de kwaliteit van Veilig Thuis stapsgewijs, omdat de Veilig Thuis 

organisaties nog in ontwikkeling waren. In de tweede helft van 2015 hadden de 

inspecties stap 1 van het toezicht uitgevoerd bij alle 26 Veilig Thuis organisaties. Dit 

toezicht richtte zich op basiseisen op het gebied van randvoorwaarden, veiligheid en 

organisatie. Uit het rapport naar aanleiding van de toets bleek dat Veilig Thuis Gelderland 

Zuid op 16 van de 24 toetsingscriteria een onvoldoende scoorde. 

Op basis van de resultaten besloten de inspecties het toezicht op VTGZ te intensiveren. 

Het college zond de raad op 24 november 2015 een informatienota over de situatie bij 

Veilig Thuis Gelderland zuid. Op 10 december 2015 beraadslaagde de raad over deze 

Informatienota.  

Daarna bleef Veilig thuis met regelmaat op de agenda van de raads- en 

commissievergaderingen terug komen. Reden voor de Rekenkamercommissie om zich af 

te vragen of zij de gang van zaken rond het ontstaan van Veilig thuis niet moest gaan 

onderzoeken. Zij besloot om haar wens in te brengen in het regionaal overleg van 

Rekenkamer(commissie)s in de regio. Dit gebeurde op 16 september 2016.  

Het regionaal overleg honoreerde haar verzoek.  

Er kwam een werkgroep die bestond uit vertegenwoordigers van de 

Rekenkamer(commissie)s van Berg en Dal, Beuningen, Heumen, Nijmegen, West Maas 

en Waal en Wijchen. De secretaris van de Rekenkamer Nijmegen werd secretaris van de 

werkgroep en de Rekenkamer Nijmegen coördineerde het onderzoek.  

De andere gemeenten die deelnemen aan de Gemeenschappelijke regeling GGD 

Gelderland zuid werden geïnformeerd over het onderzoek, evenals de GGD.  

 

1.6.2 Centrale onderzoeksvraag 

De werkgroep formuleerde als centrale onderzoeksvraag: 

Welke lessen kunnen de gemeenteraden leren uit de casus VTGZ voor bestuurlijke 

samenwerking en hun rol daarin? 
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1.6.3 Aanbieden van het rapport aan de gemeenteraad 

Dit verslag van de werkzaamheden van de Rekenkamercommissie is opgesteld in januari 

2018. 

De planning voor de oplevering van het onderzoeksrapport zag er als volgt uit: 

 24 januari ontvangst van ambtelijk hoor en wederhoor. 

 Week van 26 februari (week 9) het conceptrapport wordt voor bestuurlijk hoor en 

wederhoor verzonden. 

 Dinsdag 13 maart/woensdag 14 maart reactie van college Wijchen binnen.  

 Week 2 april definitief maken rapport en bepalen datum van verzending rapport aan 

gemeenteraden (ook die niet hebben deelgenomen aan onderzoek) en GGD. 
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Hoofdstuk 2 Overige werkzaamheden 

 

2.1 Regionale samenwerking 

Op 7 november 2014 kwamen vertegenwoordigingen van de Rekenkamers en 

Rekenkamercommissies in het Rijk van Nijmegen bij elkaar op initiatief van de 

Rekenkamer van Nijmegen.  

 

Door de aanwezigen werd het beeld gedeeld dat - gezien de ontwikkeling dat gemeenten 

steeds meer taken in regionaal verband (gaan) uitvoeren - vroeg of laat een 

rekenkameronderzoek naar zo’n regionale partij aan de orde zal zijn. Het ligt dan voor de 

hand om zo’n onderzoek zo uit te voeren dat het de kaderstellende en/of controlerende 

rol van meerdere gemeenteraden ondersteunt. Daarvoor is het van belang dat de 

rekenkamer(commissie)s uit de regio elkaar tenminste kennen en signalen met elkaar 

delen. Belangrijk uitgangspunt is dat elke rekenkamer(commissie) verantwoording 

verschuldigd blijft aan haar eigen gemeenteraad. 

 

Eén van de eerste ideeën was te onderzoeken of het mogelijk was om een conferentie te 

organiseren voor de gemeenteraden in de regio Nijmegen. Het doel van de conferentie 

was dat raadsleden elkaar ontmoeten, informeren en brainstormen over een aantal 

thema’s die relevant zijn voor raadsleden en die te maken hebben met regionale 

samenwerking. 

Het bleek dat er te weinig belangstelling was bij leden van de gemeenteraden voor een 

dergelijke conferentie.  

 

De werkgroep ging door met overleggen over de mogelijkheden van samenwerking bij en 

afstemming van onderzoeken. Tijdens het overleg op 16 september 2016 bracht de 

Rekenkamercommissie van Wijchen haar wens in om een onderzoek te doen naar de 

gang van zaken bij Veilig thuis. De andere deelnemers waren hier enthousiast over. Er 

werd besloten op eigen kracht en met gesloten beurzen het onderzoek gezamenlijk uit te 

voeren.  

Het onderzoek kostte heel veel tijd, niet alleen van de Rekenkamercommissie van de 

raad van Wijchen. Zeker de Rekenkamer Nijmegen heeft heel veel tijd moeten steken in 

het verzamelen van documenten om het dossier compleet te krijgen, zodat het 

onderzoek uitgevoerd kon worden. (Voor meer informatie over het onderzoek, zie 1.6 

van dit verslag.) 

 

2.2. De positie van Rekenkamers en Rekenkamercommissies 

Minister Plasterk stuurde op 7 juli 2015 een brief aan de Tweede Kamer, getiteld 

Actieplan lokale rekenkamers.  

De aanleiding voor de minister om met een plan te komen was een motie waarin de 

minister werd opgeroepen om met een actieplan te komen om te stimuleren dat er meer 

gemeenschappelijke rekenkamers worden gerealiseerd. De Rekenkamercommissie heeft 

de raad via een Informatienota (16 GR 023) geïnformeerd over het actieplan van de 

minister. 

In het Actieplan schetst de minister welke knelpunten hij ziet in het functioneren van 

lokale rekenkamers/rekenkamercommissies op basis van onderzoek en expertmeetings: 

1. Gemeenten kunnen naar eigen inzicht de rekenkamerfunctie invullen. Volgens de 

minister heeft dit geleid tot nogal wat niet of nauwelijks functionerende 

rekenkamerfuncties. (N.B. Uit gegevens zou blijken dat 8% van de gemeenten een 

slapende of inactieve rekenkamer heeft.) 

2. Het totale rekenkamerbudget vertoont een dalende trend van 18 miljoen euro in 

2013 naar circa 15 miljoen in 2015. (N.B. Uit gegevens blijkt dat 42% van de 

gemeente bezuinigt op de rekenkamer. Een derde daarvan met meer dan 50%.) 

Volgens de minister tonen knelpunten 1 en 2 aan dat de huidige vormgeving van de 
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rekenkamerfunctie de gemeenten te weinig richting geeft, waardoor de wettelijke 

opdracht onvoldoende gewicht wordt toegekend of zelfs helemaal wordt genegeerd. 

De minister constateert dat er een controlegat is in de horizontale 

verantwoordingsstructuur.  

3. Vervolgens redeneert de minister dat doordat er vanwege de decentralisaties taken 

gemeenschappelijk door gemeenten worden uitgevoerd, het ook belangrijk is dat er 

een bundeling van krachten op regionale schaal plaatsvindt voor goed 

rekenkameronderzoek. Hij vindt de instelling van gemeenschappelijke rekenkamers 

daarvoor een geëigend middel.  

4. De minister vindt dat raadsleden geen lid mogen zijn van een onafhankelijke 

rekenkamer. Hij vindt het wel van groot belang dat raadsleden op een andere wijze 

betrokken zijn bij de rekenkamers.   

5. Een ander belangrijk knelpunt dat de minister ziet is dat rekenkamerrapporten te 

weinig worden vertaald naar concrete beleidswijzigingen van de gemeente, ook al 

onderschrijft de raad de aanbevelingen van het rapport. Volgens de minister kan het 

liggen aan de kwaliteit van het onderzoek, maar het kan ook liggen aan de 

gebrekkige communicatie tussen raad, college en rekenkamer. Hij wil daarom een 

kwaliteitsimpuls geven aan rekenkamers en de onderzoekers.  

Om aan de geconstateerde knelpunten tegemoet te komen stelde de minister een 

wetswijziging voor. 

De Nederlandse Vereniging van Rekenkamers en Rekenkamercommissies (NVRR) heeft 

op 2 november 2015 een brief aan de voorzitter van de Tweede Kamer gestuurd. Zij 

geeft in deze brief een reactie op het Actieplan van de minister. Zij geeft aan het prettig 

te vinden dat: 

 De minister wil kijken naar de bevoegdheden van de lokale rekenkamers 

 De minister meer eenduidigheid wil. Zo stelt de NVRR voor om voortaan te spreken 

van een Gemeentelijke Rekenkamer i.p.v. de diverse termen die nu gebruikt worden. 

Ook pleit zij voor het mogelijk maken dat griffiemedewerkers (in tegenstelling tot 

“college-ambtenaren”) de Gemeentelijke Rekenkamer kunnen blijven ondersteunen.  

 De minister de zorg deelt over slapende of sluimerende rekenkamers. Zij vindt het 

jammer dat de minister niet ingaat op de mogelijkheid om slapende en sluimerende 

rekenkamers tegen te gaan door het vaststellen van normen voor het budget. Zij 

vindt dat de toedeling van het budget voor een ‘gemeentelijke rekenkamer’ minder 

vrijblijvend gemaakt moet worden. De NVRR ziet graag nader onderzoek naar een 

mogelijke norm gekoppeld aan de uitkering uit het gemeentefonds.  

 De minister oog heeft voor kwaliteitsbeleid. De NVRR wil een  kwaliteitsplatform 

inrichten dat de kwaliteit van het werk van rekenkamers moet gaan bevorderen en 

borgen. Het doel is om kennis te ontwikkelen en vormen te vinden, waarmee we de 

opgebouwde kennis delen. Zij wil de discussie met de leden voeren over de nadere 

uitwerking hiervan. 

De NVRR vond dat de minister de samenwerking tussen Gemeentelijke Rekenkamers niet 

van bovenaf verplicht hoorde op te leggen. Binnen de NVRR is uitgebreid gediscussieerd 

over de positie van raadsleden in de rekenkamer. Het bestuur van de NVRR is daarbij tot 

de slotsom gekomen dat de opvatting van de vereniging is dat de wetgever het 

lidmaatschap van raadsleden niet zou moeten verbieden, maar dat de vereniging het met 

het oog op de onafhankelijkheid wel essentieel vindt dat raadsleden binnen een 

rekenkamer altijd een minderheid vormen en ook de voorzitter extern is. 

In zijn Actieplan stelt de minister dat gemeenten waar de rekenkamer reeds een goede 

positie heeft verworven zij niet of nauwelijks in de uitvoering wordt geraakt door zijn 

voorgestelde wetswijziging.  

En daar zat het pijnpunt voor de Rekenkamercommissie van de raad van Wijchen. De 

Rekenkamercommissie vond en vindt dat zij een goede positie heeft bij de raad, het 
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college en de ambtelijke organisatie. Maar de Rekenkamercommissie zou hard geraakt 

worden als de wetswijziging door zou gaan. 

Bovendien had de Rekenkamercommissie inmiddels goede ervaringen opgedaan met 

vrijwillige samenwerking in de regio tussen Rekenkamers en Rekenkamercommissies.  

 

De Rekenkamercommissie heeft haar lidmaatschap van de NVRR opgezegd omdat zij zich 

niet kon vinden in hoe de NVRR met haar leden tot besluitvorming kwam over het 

standpunt dat de vereniging in nam met betrekking tot het actieplan van de minister. 

 

2.3 Verzoek raadsonderzoek 

Op 18 mei 2017 beraadslaagde de raad over de verplichte veranderingen aan Sporthal 

Arcus (op basis van beslisnota 17 14175). De gemeente moest vóór 1 juli 2017 de 

kleuren van sporthal Arcus aanpassen. Verder moesten aan één zijde van de sporthal 

wintergroene bomen komen. Deze uitspraak had het Gerechtshof Arnhem-Leeuwarden 

op 21 februari in hoger beroep gedaan. 

 

De fractie van D66 diende een amendement in. D66 wenste als beslispunt toe te voegen: 

De raad stelt een raadsonderzoek in naar de bestuurlijke en ambtelijke voorbereiding van 

het campusproject zijde Valendrieseweg (Arcus en hockeyveld). 

 

D66, CDA, Wijchen Lokaal en Sociaal Wijchen stemden voor. Kernachtig Wijchen, VVD en 

PvdA stemden tegen. Het amendement werd verworpen.  

Kernachtig Wijchen, VVD en PvdA dienden een motie in waarin zij de raad opriepen om 

aan de rekenkamercommissie te verzoeken om  

Een onderzoek in te stellen naar de bestuurlijke en ambtelijke voorbereiding van het 

campusproject zijde Valendrieseweg (Arcus en hockeyveld). 

De indieners stemden voor de motie. D66, CDA, Wijchen Lokaal en Sociaal Wijchen 

stemden tegen. De motie werd aangenomen.  

 

Op 13 juli 2017 liet de voorzitter van de Rekenkamercommissie tijdens de 

raadsvergadering weten dat de Rekenkamercommissie had besloten om niet te voldoen 

aan het verzoek van de raad. De motivatie van de Rekenkamercommissie was dat zij 

veel waarde hecht aan de onafhankelijke status van de rekenkamercommissie. De 

commissie is van mening dat het verzoek aan de commissie een politieke lading had 

gekregen vanwege de discussie in de raadsvergadering over twee 

onderzoeksinstrumenten van de raad, leidend tot een niet unaniem besluit. Omdat de 

onafhankelijkheid van de rekenkamercommissie inzake dit onderzoek niet kon worden 

geborgd, besloot de commissie om het verzoek van de raad niet te honoreren. 
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Verslag van de werkzaamheden van de Rekenkamercommissie gemeenteraad Wijchen 2014 - 2018 

Bijlagen bij het Verslag van de werkzaamheden van de Rekenkamercommissie 

van de gemeenteraad Wijchen 2014 – 2018 

 

1. Amendement 01 (aangenomen) coalitie wel bezuinigen 

2. 13 AZ 298 a Wijchen21, Koers van de organisatie, beslisnota (geamendeerd 

aangenomen) 

 

 

 



 

 

 

 

  



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

  



 

 

 

 

 


